
Protokół nr 6/2024 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 

Rady Gminy Bojszowy z dnia 17.10.2024 r. 

Porządek posiedzenia 
1. Otwarcie, powitanie przybyłych i przyjęcie porządku posiedzenia.  
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy Bojszowy,  

w tym w sprawie: 

− przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bojszowy; 

− przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Bojszowy na lata 
2024-2030” 

− przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 
i paliwa gazowe dla Gminy Bojszowy do 2034r.; 

− określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, na 
terenie gminy Bojszowy;  

− nadania nazwy „Wiśniowa” drodze wewnętrznej położonej w Gminie 
Bojszowy w miejscowości Bojszowy;  

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej;  

− zmiany budżetu gminy na 2024 rok.  
3. Sprawy bieżące. 
4. Zakończenie posiedzenia. 

Obecni na posiedzeniu 

1. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju - obecnych pięciu 

członków zgodnie z listą obecności (nieobecny Pan Marcin Duży, Pani Urszula 

Blacha, Pani Joanna Pieczka) 

2. Wójt Gminy Bojszowy – Pan Adam Duczmal 

3. Skarbnik Gminy Bojszowy – Pani Grażyna Czarnynoga 

4. Pani Katarzyna Budzisz – przedstawiciel firmy ATsys.pl Sp. z o.o. S.K. 

5. Pani Beata Łabuś – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

6. Pani Klaudia Piekorz – pracownik Referatu Ochrony Środowiska 

7. Pan Paweł Kumor – prawnik Gminy Bojszowy 

 Przebieg posiedzenia 

Ad.1  

Posiedzenie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju rozpoczęło się o godz. 
16.00 w sali narad Urzędu Gminy Bojszowy. Posiedzenie Komisji rozpoczął 
Przewodniczący Leon Drobiczek powitaniem Radnych - Członków Komisji oraz 
zaproszonych gości. Przewodniczący Komisji przedstawił obecnym planowany 
porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie przez pięciu członków Komisji 
Budżetu, Gospodarki i Rozwoju. 

Ad.2 

W punkcie drugim dotyczącym zaopiniowana projektów uchwał Przewodniczący 
Komisji oddał głos Pani Katarzynie Budzisz, która przedstawiła w formie prezentacji 



oraz przemówienia Program Ochrony Środowiska dla Gminy Bojszowy, który został 
przygotowany przez firmę ATsys.pl Sp. z o.o. z Katowic. Dokument stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. Po przedstawieniu programu wywiązała się dyskusja na 
jego temat, a w dyskusji pytania zadawali Radny Janusz Wawrzyczek oraz Radny 
Łukasz Mrzyk. Odpowiedzi na zadane pytania udzielili: Pani Katarzyna Budzisz, Wójt 
Gminy Bojszowy Adam Duczmal, Pani Beata Łabuś. Po zakończeniu dyskusji nad 
projektem, Przewodniczący zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu, który 
został zaopiniowany pozytywnie, jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący przekazał głos ponownie Pani Katarzynie Budzisz w 
celu zreferowania projektu uchwały przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 
Gminy Bojszowy na lata 2024-2030”. Dokument został również szczegółowo 
przedstawiony w formie prezentacji. Po jego zreferowaniu głos w dyskusji zabrał 
Radny Łukasz Mrzyk, a na zadane pytania odpowiedziała Pani Katarzyna Budzisz, 
Wójt Gminy Bojszowy Adam Duczmal, Pani Beata Łabuś oraz Pani Klaudia Piekorz. 
Kolejno Przewodniczący Komisji przekazał głos ponownie Pani Katarzynie Budzisz, 
która przedstawiła projekt przyjęcia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Bojszowy do 2034 r. Po zakończeniu 
przedstawiania obu dokumentów, Przewodniczący poinformował, że oba te projekty 
będą opiniowane na następnej Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Gminy 
Bojszowy w listopadzie. Przewodniczący podziękował Pani Katarzynie Budzisz za 
zreferowanie i szczegółowe przedstawienie dokumentów, a następnie przeszedł do 
kolejnego punktu posiedzenia. 

Przewodniczący przekazał głos Pani Beacie Łabuś w celu zreferowania projektu 
dotyczącego określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, na terenie gminy Bojszowy. 
Uchwała ta była przyjmowana na ostatniej sesji Rady Gminy Bojszowy, jednakże 
została uchylona przez nadzór prawny wskutek czego naniesiono poprawki 
i przedstawiono nowy projekt uchwały, który jest zgodny z obowiązującymi 
przepisami prawa. Po przedstawieniu projektu radni mieli możliwość zadawania 
pytań, na które otrzymali odpowiedzi od pracowników Referatu Ochrony Środowiska 
oraz prawnika Pana Pawła Kumora. Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący 
zarządził głosowanie nad projektem uchwały, który został zaopiniowany pozytywnie, 
jednogłośnie.  

Następnie Wójt Gminy Bojszowy zreferował projekt uchwały dotyczący nadania 
nazwy „Wiśniowa” drodze wewnętrznej położonej w Gminie Bojszowy w miejscowości 
Bojszowy. Wszyscy właściciele działek zaproponowali nadanie takiej nazwy ich ulicy, 
co spotkało się z aprobatą komisji. Uchwała ta pozwoli na uporządkowanie numerów 
domu ich właścicieli. Ulica ta znajduje się między ulicą Dąbrowskiej, a ulicą 
Starowiejską. Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały, który został zaopiniowany pozytywnie, jednogłośnie.  

Przewodniczący Komisji ponownie oddał głos Wójtowi Gminy Bojszowy w celu 
zreferowania projektu uchwały dotyczącej zmiany budżetu gminy na 2024 rok. 
Zmiany w budżecie dotyczą: 



1. Zwiększenie planu dochodów bieżących w dziale 801, rozdział 80148 w kwocie 
16.320,00 zł w związku z uruchomieniem od 1 listopada stołówki szkolnej w 
Szkole Podstawowej im. Józefa Kassolika w Międzyrzeczu i planowanym 
pobraniem odpłatności za posiłek oraz zwiększenie planu wydatków bieżących 
w kwocie 32.170,00 zł na pokrycie wydatków zw. z zamówieniem posiłków w 
formie cateringu i jego obsługą. Kwota wydatku w wysokości 15.850,00 zł 
zostanie pokryta jako zmniejszenie rozchodów z tyt. przelewy na rachunki lokat.  

2. Zwiększenie planu wydatków bieżących w dziale 801, rozdział 80101 w kwocie 
6.000,00 zł dla Szkoły Podstawowej im. Józefa Kassolika w Międzyrzeczu w 
celu zabezpieczenia środków na zakup usług pozostałych oraz gazu na 
ogrzewanie szkoły. Kwota wydatku zostanie pokryta jako zmniejszenie 
rozchodów z tyt. przelewy na rachunki lokat.  

3. Przesunięcie w ramach posiadanego planu wydatków bieżących:  

1) z działu 801, rozdział 80101 do działu 758, rozdział 75814 w kwocie 8,56 zł 
w zw. z właściwym ujęciem wydatku w dziale klasyfikacji budżetowej dot. 
rozliczenia środków z Funduszu Pomocy  

2) z działu 710, rozdział 71012 do działu 700, rozdział 70005 w kwocie 
3.000,00 zł w zw. z koniecznością zabezpieczenia wydatku na wypłatę 
odszkodowania za nieruchomość  

3) z działu 600, rozdział 60016 do działu 921, rozdział 92120 w kwocie 
1.500,00 zł w zw. z koniecznością zapewnienia nadzoru inwestorskiego nad 
zadaniem zw. z konserwacją przydrożnych krzyży, zadanie realizowane w 
latach 2024-2025 w wysokości 5.000,00 zł ujęte w WPF w kwocie 3.500,00 
zł dla 2025 roku.  

4) z działu 600, rozdział 60016 do działu 900, rozdział 920015 w kwocie 
100.000,00 zł w zw. z koniecznością zabezpieczenia wydatku na zapłatę 
faktur sprzedaży dystrybucji energii elektrycznej wykorzystywanej na 
potrzeby oświetlenia ulicznego.  

4. Zwiększenie w planie wydatków bieżących:  

1) w dziale 921, rozdział 92195 w kwocie 10.000,00 zł na pokrycie wydatków zw. 
z wykonaniem koncertu Niepodległościowego przez Orkiestrę Ponticello  

2) w dziale 750, rozdział 75075 w kwocie 9.000,00 zł na pokrycie wydatku zw. z 
przekazaniem dzieła w postaci kronik gminy Bojszowy autorstwa Pana Romana 
Horst  

- które zostaną pokryta jako zmniejszenie rozchodów z tyt. przelewy na rachunki lokat.  

5. Zmniejszenie planu wydatków majątkowych w dziale 700, rozdział 70005 w 
kwocie 15.990,00 zł w zw. z brakiem wydatków dla planowanego zadania dot. 
przebudowy budynku komunalnego w Bojszowach Nowych w celu utworzenia 
Centrum Usług Społecznych i jednocześnie zwiększenie planu wydatków 
bieżących w dziale 921, rozdział 92116 w kwocie 15.990,00 zł jako zwiększenie 
dotacji podmiotowej dla Gminnej Biblioteki w Bojszowach w celu opracowania 
koncepcji dla zadania pn."Rozbudowa Gminnej Biblioteki w Bojszowach o 
wielofunkcyjna salę widowiskową wraz z zapleczem".  

6. Utworzenie nowego zadania majątkowego w dziale 700, rozdział 70005 w 
kwocie 5.289,00 zł pn. „Opracowanie audytu i świadectwa charakterystyki 



energetycznej dla zadania pn. "Termomodernizacja i poprawa efektywności 
energetycznej budynku komunalnego przy ul. Świętojańskiej 1 w Jedlinie". 
Środki w ramach posiadanego planu niezrealizowanych wydatków 
majątkowych w tym samym rozdziale.  

7. Zwiększenie w planie dochodów rachunku dochodów jednostek budżetowych 
prowadzących działalność określoną w ustawie Prawo oświatowe oraz 
wydatków nimi finansowanych na 2024 rok o kwotę 200.000,00 zł dla Gminnego 
Przedszkola w Bojszowach. 

8. Po szczegółowym przedstawieniu zmian w budżecie na 2024 rok wywiązała się 
dyskusja, gdzie radni mieli możliwość zadawania pytań. W dyskusji 
uczestniczyli: Radny Łukasz Mrzyk, Radny Janusz Wawrzyczek. 
Wyczerpujących odpowiedzi na pytania udzielił Wójt Gminy Bojszowy Adam 
Duczmal. Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały, który został zaopiniowany pozytywnie, jednogłośnie. 
Projekt uchwały jest integralnym załącznikiem do niniejszego protokołu. 

 Następnie Wójt Gminy przedstawił ostatni projekt uchwały w tym punkcie, który 
dotyczył zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Wójt Gminy przedstawił wszelkie 
zmiany wskaźników w WPF oraz przedsięwzięcia dodane i zmienione w WPF oraz 
zakładany deficyt budżetowy. Po dyskusji komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie, jednogłośnie. Projekt uchwały jest integralnym załącznikiem do 
niniejszego protokołu. 

Ad.3 

W sprawach bieżących Przewodniczący Komisji oddał głos Panu Wójtowi 
Gminy Bojszowy w celu przedstawienia projektu w sprawie wymiany źródła ciepła w 
budynku szkoły podstawowej w Świerczyńcu. Gmina planuje pozyskać środki na 
modernizację źródła ciepła ze środków KPO. Został zlecony audyt energetyczny 
budynku. Wniosek do KPO obliguje Radę Gminy do przyjęcia uchwały intencyjnej do 
późniejszego zabezpieczenia środków własnych w budżecie gminy potrzebnych do 
realizacji tego zadania. Po dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Komisji 
zarządził głosowanie nad zaopiniowaniem projektu dokumentu, który został 
zaopiniowany pozytywnie, jednogłośnie. Projekt uchwały będzie wprowadzony na 
Sesję Rady Gminy Bojszowy wnioskiem Wójta o poszerzenie porządku obrad.  

Następnie Radny Janusz Wawrzyczek przedstawił projekt uchwały Klubu PWS, 
który dotyczy deklaracji/wyrażenia woli Rady Gminy Bojszowy o możliwości 
umiejscowienia zespołu ratownictwa medycznego w budynku przy ul. Żubrów 21 w 
Międzyrzeczu. Po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz opinią radcy prawnego 
Pana Pawła Kumora, która stwierdza brak możliwości/podstaw do przyjmowania tego 
typu uchwał, Komisja jednogłośnie doszła do konsensusu, że uchwała ta zostanie 
wycofana z porządku obrad najbliższej sesji, a zostanie złożona interpelacja do Wójta 
Gminy Bojszowy pozwalająca Wójtowi Gminy Bojszowy do podjęcia dalszych kroków 
w celu możliwości umiejscowienia karetki pogotowia na terenie Gminy Bojszowy. Wójt 
Gminy odpowiedział jakie kroki wcześniej już były poczynione w w/w sprawie.  

Projekt uchwały oraz opinia radcy prawnego stanowi integralny załącznik do 
niniejszego protokołu.  



Radny Janusz Wawrzyczek wystąpił z prośbą do Wójta Gminy, aby słupy 
energetyczne w Międzyrzeczu przy ul. Międzyrzecznej zostały skontrolowane przez 
Tauron i wymienione na nowe ze względu na ich duże zużycie i grożą przewróceniu.  
Radny poprosił również o przeniesienie znaku ograniczającego prędkość do 30 km/h 
na ul. Międzyrzecznej przed pierwsze zabudowania od strony ulicy Kopalnianej.  

Następnie Radny Leon Drobiczek zapytał o temat termomodernizacji i remontu 
budynku w OSP Międzyrzecze. Wójt Gminy odpowiedział jak wygląda aktualna 
sytuacja i stwierdził, że remont w formie przetargu będzie niemożliwy ze względu na 
późne przekazanie środków z MSWiA i brak czasu na organizację przetargu i 
wykonanie remontu w terminie umowy. Środki z Bitwy o remizy zostaną rozlokowane 
w inny sposób, tak aby nie utracić dotacji w kwocie 300.000 zł.  

Radny Leon Drobiczek poruszył również temat budynku Klubu Sportowego  
Polonii Międzyrzecze, który również wymaga gruntownego remontu.  

Wójt Gminy poinformował również o korzystnym przetargu dla Gminy Bojszowy 
na wywóz śmieci sprzed posesji oraz z terenu PSZOK-a. Proponowane stawki w 
stosunku do ubiegłych lat są niższe. 

Komisja została również poinformowana przez Wójta Gminy, że Gmina wygrała 
sprawę w sądzie dotyczącą nienależnie wypłaconych nagród jubileuszowych.  

Wpłynęła również informacja, że Gmina musi zapłacić zaległe opłaty z 2010 
roku wraz z odsetkami dla SRK. 

Radny Andrzej Rokowski zapytał o most na rzece Gostynce czy będą jeszcze 
w tym roku prowadzone na nim prace konserwacyjne. Wójt odpowiedział, że na 
chwilę obecną trwają rozmowy między Bieruniem, a zakładem ERG i na chwilę 
obecną nie będą prowadzone żadne prace. Trwa ustalanie własności tego mostu.  

Ad.4 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Gminy Leon 
Drobiczek podziękował wszystkim za przybycie oraz zakończył posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Gospodarki i Rozwoju 

 
Leon Drobiczek 

Protokołował : Wiceprzewodniczący 
Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
Łukasz Mrzyk 

Bojszowy, dnia 17.10.2024 r. 


